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Toelichting op het voorstel 

 

Inleiding 

De VVD fractie heeft naar aanleiding van de jongste lijst met excellente scholen van het ministerie van 

OCW en berichtgeving van De Stentor daarover vragen gesteld over het ontbreken van excellente 

scholen in Zwolle. Wat de VVD betreft profileert Zwolle zich in het basisonderwijs als sterke 

onderwijsstad en is het streven dat basisscholen in onze stad ook het predicaat 'excellent' krijgen.  

Kernboodschap 

Wij beantwoorden de vragen als volgt: 

 

1. Heeft de wethouder kennis genomen van het bericht Scholen laten excellente predicaat links 

liggen? 

 

 Ja, het college heeft kennisgenomen van het artikel in de Stentor. 

 

2. Wat vindt de wethouder van het feit dat geen enkele Zwolse school als excellente school wordt 

aangemerkt? 

 

 Het college is in de eerste plaats blij dat de kwaliteit van het onderwijs in Zwolle goed is. Een school 

heeft volgens de Onderwijsinspectie voldoende kwaliteit als de opbrengsten minimaal op het niveau 

zijn dat mag worden verwacht van de school. Voor die school geldt dan het ‘basistoezicht’ waarmee 

de inspectie het vertrouwen uitspreekt dat de school voldoende scoort. Dit geldt voor bijna alle 

Zwolse basisscholen. Voor een aantal scholen geldt het predikaat ‘geen oordeel’. Dit betekent dat 

de inspectie nog niet over gegevens over de kwaliteit van het onderwijs beschikt die zij openbaar 

kan maken, bijvoorbeeld omdat het een nieuw opgerichte school betreft of een school die net is 

gefuseerd. Geen enkele Zwolse basisschool wordt als ‘zwak’ of ‘zeer zwak’ aangemerkt. Voor de 

Zwolse VO scholen/opleidingen geldt hetzelfde. Ook daarvan is de kwaliteit goed en vallen ze onder 

het basistoezicht en heeft een deel van de scholen/opleidingen het predikaat ‘geen oordeel’. Het 

ontbreken van ‘excellente’ scholen zegt derhalve niets over het kwaliteitsniveau van de Zwolse 

scholen. 

 

 Kortom een onderwijsaanbod om trots op te zijn. Tegelijk willen we samen met de scholen niet 

achterover leunen, maar juist actief blijven om Zwolle als onderwijsstad nog beter te positioneren. 

Daarom is het college blij dat een aantal Zwolse scholen volgens het artikel in de Stentor wel bezig 

is om op termijn ‘excellente’ school te worden. Niet omdat het onderwijsniveau op die scholen beter 

is, maar omdat ze iets extra’s bieden voor hun leerlingen. Dit kan een innovatief onderwijsaanbod 

zijn, gericht op bijvoorbeeld techniek of burgerschap. Of een onderscheidende aanpak bij leerlingen 

die extra ondersteuning nodig hebben. Scholen geven zelf aan waar ze excellent in zijn. Dit 

‘excellentieprofiel’ wordt vervolgens getoetst en beoordeeld door een jury. Het college juicht het toe 

dat scholen die uitblinken op een specifiek punt door het predikaat ‘excellent’ ook de waardering en 

zichtbaarheid kunnen krijgen die ze verdienen. 
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3. Wat zijn de ambities van het college op het gebied van excellente scholen in onze stad? 

 

 In de Strategsiche onderwijsagenda, die in het najaar 2016 door u als raad is aangenomen, hebben 

wij onze gezamenlijke ambities met het Zwolse onderwijs bepaald. De stad Zwolle staat bekend om 

het grote en goede aanbod van onderwijs. En op veel vlakken worden Zwolse onderwijsinstellingen 

genoemd en genomineerd zoals bij aanpak tegengaan van vervroegde schooluitval en beste 

vakscholen. We zijn trots op het bestaande aanbod en werken er samen met scholen actief aan om 

op basis van die onderwijskwaliteit Zwolle op alle onderwijsniveaus goed te blijven positioneren, 

zowel in primair, voortgezet als beroepsonderwijs. Tegelijk is die basis voor ons het belangrijkste en 

begrijpen wij dat scholen de voordelen van een erkend ‘excellentieprofiel’ afwegen tegen de 

inspanningen die geleverd moeten worden om die erkenning te verkrijgen. 

 

4. Is er in de contacten met scholen en de betreffende koepelorganisaties contact over de excellente 

school? Waren er ambities bij scholen om het predicaat excellent te halen? Zo ja, kan het college 

toelichten waarom dat niet is gelukt. Zo nee, waarom zijn die ambities er niet en zijn die niet 

gestimuleerd. En heeft het college scholen die wel voor de excellente status gingen ook 

ondersteund? 

 

 Wij hebben met scholen niet apart gesproken over de regeling ‘excellente scholen’. Zoals ook in het 

artikel in De Stentor wordt aangegeven, zijn enkele scholen bezig zich voor te bereiden op het 

verkrijgen van het predikaat ‘excellente’ school op basis van een specifieke profiel. De afweging om 

dit te doen, is primair aan de scholen en schoolbesturen zelf. Desgewenst is het college graag 

bereid om scholen te ondersteunen in hun ambitie om ‘excellente school’ te worden. 

 

5. Tot welke actie is het college bereid om het aantal excellente scholen in Zwolle te laten stijgen? Op 

welke manier wil het college dit vormgeven en op welke termijn?  

 

 De Zwolse schoolbesturen werken aan continue verbetering van het onderwijs en de 

onderwijsomgeving. In de Strategische onderwijsagenda en de Ontwikkelagenda passend 

onderwijs en jeugdhulp hebben wij onze gezamenlijke ambities op dit punt verwoord. Wij 

onderschrijven het oordeel van de schoolbesturen dat het behalen van het keurmerk ‘Excellente 

school’ niets zegt over de kwaliteit van het onderwijs zoals die al regulier door de 

Onderwijsinspectie wordt getoetst. Maar waar scholen zelf gaan voor een plus op die goede 

basiskwaliteit en er ook naar ons oordeel sprake is van een plus zullen wij scholen daarin zeker 

ondersteunen. 

Communicatie 

Wij hebben het Bloz over deze beantwoording geïnformeerd. 

Vervolg 

Met de onderwijspartners blijven we de ontwikkeling van de onderwijskwaliteit volgen en benutten we 

kansen om de kwaliteit van het Zwolse onderwijs te laten zien. 

Openbaarheid 

Dit voorstel is openbaar. 
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Burgemeester en Wethouders van Zwolle, 

 

 

 

 

de heer drs. H.J. Meijer, burgemeester 

 

 

 

 

mevrouw mr. I. Geveke, secretaris 
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